
t oseei r ani . i r
سياست2

روی موج کوتاه

ســخنگوی وزارت امــور خارجه 
کشورمان با تأکید بر اینکه همچنان 
هیــچ تصمیــم ســلبی و ایجابی در 
خصوص دوربین هــا و توافق قبلی با 
آژانس بین المللی انرژی اتمی گرفته 
نشده اســت، گفت: در واقع در مورد 
نگه  داشــتن و یا پاک کردن فیلم ها 
توســط دوربین ها تصمیمی گرفته 
نشده و همچنان در وضعیت قبلی به 

سر می بریم.
ســعید خطیب زاده در نشســت 
خبری دیروز خــود در این باره افزود: 
تعهــدات و وظایف دولــت در قانون 
مجلس کاملًا روشن است و ما نیز در 

همین چارچوب حرکت کرده ایم.
وی تصریح کرد: گفتگوهای وین 
به جایی رســیده که همــه طرف ها 
بایــد تصمیمــات خــود را بگیرند. 
ایــران تصمیم خود را گرفته اســت 
و مــا منتظریم طرف هــای مقابل به 

خصوص ایالات متحــده تصمیمات 
خودشان را بگیرند.

 اگر برجام زنده است
 به خاطر ایران است

سخنگوی وزارت خارجه همچنین 
در پاسخ به ســوال دیگری در مورد 
مذاکــرات وین و برجــام و انتظارات 
کشــورهای طرف مذاکره از ایران در 
این مذاکرات تصریــح کرد: اگر امروز 
برجام زنده اســت و برجامی است که 
در خصوص اجرای آن گفت وگو انجام 
می شــود به خاطر جمهوری اسلامی 
ایران و تصمیمی است که ایران بعد از 
خروج آمریکا از این توافق بین المللی 

و بی عملی اروپا اتخاذ کرد.
این دیپلمات ارشــد کشورمان با 
بیان اینکه جمهوری اســلامی ایران 
و مردم بزرگ ایران سهم خود را برای 
حفظ برجام داده اند و تصمیم سختی 
که باید می گرفتند را در همان مقطع 

گرفتند، خاطرنشان کرد: آمریکا باید 
بداند که در ایــن مذاکرات در موضع 
مجرم حضور دارد چرا که طرفی است 
که تمامی تلاش های خــود را انجام 
داد که برجام را از بین ببرد و همه این 

موضوع را می دانند.
خطیــب زاده ادامــه داد: ما تنها 
چیزی که اکنون در مورد آن گفت وگو 
می کنیــم چگونگی اجــرای برجام 
اســت و نه در مورد اصــل برجام و یا 
آینده آن. جز منافع مــردم و تحقق 
آن چیز دیگری برای ما مهم نیســت 
و این آمریکاســت که باید برجام را به 
طور کامل اجرا کند و به تعهدات خود 
بازگردد چراکه ما پیــش از این ثابت 
کرده ایم به آنچه که امضا می کنیم به 

صورت کامل پایبند هستیم.
طالبان بخشی از راه حل آتی 

افغانستان است
سخنگوی وزارت خارجه همچنین 

در پاسخ به ســوالی در مورد آخرین 
تحولات افغانســتان و اینکه در هفته 
جاری یکــی از روزنامه های صبح در 
تهران با انتشار مطلبی اذعان کرده که 
طالبان کنونی بــا طالبان قبل تفاوت 
پیدا کرده اســت، آیا نگاه جمهوری 

اسلامی ایران در مورد طالبان تغییر 
پیدا کرده، گفت: جمهوری اسلامی 
ایران در سطوح عالی امنیتی و سیاسی 
موضوع افغانســتان را بــا جدیت از 
نزدیک و با نگرانی پیگیری می کند و 
با طرف های مختلف در افغانستان در 

حال گفت وگو و رایزنی است.
خطیب زاده تأکیــد کرد: طالبان 
همه افغانستان نیست و نخواهد بود. 
بخشی از افغانستان و بخشی از راه حل 
آتی افغانســتان است و آنچه که برای 
ما مهم است تشــکیل دولتی فراگیر 
با حضور تمامی گروه های افغانستانی 
و رسیدن به راه حلی مسالمت آمیز و 

پایدار در این کشور است.
این دیپلمات ارشد کشورمان ادامه 
داد: امنیت جمهوری اســلامی ایران 
و امنیت افغانستان به هم پیوستگی 
بسیار جدی دارد و همان طور که اشاره 
شد ما تحولات افغانستان را با دقت و از 

نزدیک پیگیری می کنیم.
 از ارائه هیچ کمکی

 به لبنان دریغ نمی کنیم
خطیب زاده همچنین در پاسخ به 
ســوالی مبنی بر اینکه سفیر ایران در 
بیروت اعلام کرده که نفتکش ایرانی 
وارد لبنان شده اســت. نگاه تهران به 
ارائه سوخت و انرژی به لبنان چیست، 
گفت: البته سفیر ایران چنین چیزی 
که شما گفتید را نگفته بلکه پاسخ به 

برخی از اظهارات داده است.
وی با بیان اینکه ما در کنار دولت 
و ملت  لبنان هســتیم و از ارائه هیچ 
کمکی به مردم لبنان دریغ نمی کنیم، 
افزود: همه بــه ظرفیت های ایران در 
حوزه انرژی واقف هســتند و توجه به 
بازارهای جدید در این حوزه نیز مورد 
توجه ما است. لبنان نیز می تواند یکی 
از مقاصد جدید ما باشد و اگر از ما در 
این زمینه درخواستی شود با جدیت 

آن را بررسی می کنیم.

واکنش به حملات آمریکا در 
مناطق مرزی عراق و سوریه

سخنگوی وزارت خارجه همچنین 
در ادامه این نشســت خبــری که با 
حضور خبرنــگاران داخلی و خارجی 
برگزار شده بود در خصوص حملات 
هوایی ایالات متحده به مناطق مرزی 
عراق و سوریه تصریح کرد: متأسفانه 
ایــالات متحــده همچنان مســیر 
اشــتباهی را در منطقه طی می کند 
و آنچه که امــروز در حوزه رفتارهای 
منطقه ای این کشــور می بینید ادامه 
میراث شکست خورده دولت پیشین 

است.
این دیپلمات ارشد کشورمان ادامه 
داد: توصیه ما به دولت جدید آمریکا 
این اســت که به جای بحران آفرینی 
و رفتارهای احساسی و ایجاد تنش و 
مشکل برای مردم منطقه مسیر خود 
را اصلاح کند و اجــازه دهد که مردم 
منطقه بدون دخالت آنها سرنوشــت 
خود را تعیین کننــد و در مورد آینده 

خود تصمیم گیری کنند.
خطیب زاده افزود: قطعا آنچه که 
ایالات متحده انجــام می دهد بر هم 
زدن امنیت در منطقه اســت و یکی 
از قربانیان این موضــوع خود ایالات 

متحده آمریکا خواهد بود.

خطیب زاده:

هنوز درباره تمدید توافق با آژانس تصمیمی گرفته نشده است

خبر

نماینده مجلــس یازدهم با بیــان اینکه طرح مجلس 
درباره فضای مجازی در جامعه با اقبــال مواجه نخواهد 
شد، گفت: با رادیو، حمام،  ویدئو و هر چیز تازه ای مخالفت 

کردیم اما این راه به هیچ جایی نمی رسد.
مسعود پزشکیان، نماینده مجلس یازدهم در گفت وگو 
با ایلنا، در این خصوص افزود: چنین طرحی نمی تواند در 
جامعه برد داشته باشد، خیلی وقت ها خیلی از چیزهایی را 
که از اول انکار و رد می کردیم یا تایید نمی کردیم، خودبه 

خود آمده و ما را زیر پای خودش له کرده و برده است.
پزشــکیان همچنین درباره یکدست شدن حاکمیت 

و حذف برخی جریان های سیاســی از عرصــه قدرت، با 
بیان اینکه این حرف ها و کارها دیگر به نتیجه نمی رسد و 
خودشان بدتر گیر می افتند، اظهار کرد: به طور کلی وقتی 
همه یکدست باشند به نفع کشور نیست، بالاخره یک فرد 
یا گروهی هم باید باشند که بتوانند نقد کنند. اگر قرار باشد 
که ما هر کاری می کنیم از یکدیگر تعریف کنیم، هیچ وقت 
نمی توانیم عیب های خودمان را ببینیم و حتی گاهی بر این 
عیب ها و اشتباهات سرپوش می گذاریم؛ در نتیجه به جای 

اینکه پیشرفت کنیم، عقب می مانیم.
نماینــده تبریــز در مجلــس در پاســخ بــه اینکه 

طرفــداران این شــیوه می گوینــد که در این شــرایط 
کارها بهتر انجــام می شــود و کمتر قوا بــرای یکدیگر 
مانع تراشــی می کننــد، تصریــح کــرد: حاکمیــت 
همــه مردم هســتند، وقتی مــا جریان هایــی را حذف 
 کــرده و یــک جریــان را حاکــم کنیــم، ایــن از نظر 

عدالت درست نیست.
وی افزود: کشور متعلق به همه است، مال یک دسته، 
یک گروه و یک جریان نیست. ولی متاســفانه ما آمدیم 
همه آن کسانی که آن طرف بودند را به بهانه های مختلف 
کنار گذاشتیم و یکدست کردیم. حالا یک دست کردند؟ 

اشــکال ندارد ســفره مردم را رنگین کنند و مشــکلات 
مردم را حــل کنند. ولی اگر نتوانســتند این را حل کنند 
توجیه نکنند و بازی »کی بود، کی بــود، ما نبودیم به راه 
 نیندازند«؛ حالا که خودشان هستند، حل کنند ما هم دعا

 و کمک می کنیم.

نظر پزشکیان درباره طرح فضای مجازی مجلس؛

با حمام و رادیو هم مخالفت کردیم، اما راه به جایی نبُرد
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ظریف: 
دولت بایدن دست از سیاست 
شکست خورده دولت قبلی 

برنداشته است
محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه کشورمان 
به مناسبت سالگرد بمباران شیمیایی شهر سردشت 
و روز ملی مبارزه با سلاح های شیمیایی و بیولوژیک 
پیامی منتشر کرد. در بخشی از این پیام با بیان اینکه 
جهان وامدار مردمان صلح دوســت ایران و به ویژه 
ساکنان شهرهای سردشت، اشنویه و سایر شهرهای 
ایران و همچنین مردم مظلوم حلبچه است، آمده 
است: علیرغم تلاشهای ما و همکاری سازمان منع 
تسلیحات شیمیایی، هنوز دولت جدید آمریکا دست 
از سیاست شکست خورده دولت قبلی برنداشته و در 
تداوم اعمال تحریمهای غیرقانونی مانع دسترسی 
جانبازان شیمیایی ما به دارو و تجهیزات پزشکی 

می گردد.
    

فرانسه: 
 ایران فورا به آژانس دسترسی 

کامل دهد
وزارت خارجه فرانســه روز دوشنبه اعلام کرد: 
ایران باید به همکاری بــا آژانس بین المللی انرژی 
اتمی ادامه داده و فوراً دسترسی کامل )به تاسیسات 
هسته ای( را برای این نهاد فراهم کند. این وزارتخانه 
در ادامه از اینکه »ایران توافق نظارت با آژانس را تایید 
نکرده، ابراز تاسف کرد.« گفتنی است مهلت تفاهم 
دوجانبه ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی مبنی 
بر روشن ماندن دوربین های آژانس در تاسیسات 
هسته ای ایران به پایان رسیده و ایران هنوز خبری 

مبنی بر تمدید این تفاهم اعلام نکرده است. 
    

سعودی لیکس مدعی شد؛
 پیام بن سلمان به بنت برای 

مقابله جدی با ایران
وبگاه سعودی لیکس مدعی شــد که ولیعهد 
عربستان در پیامی به نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
خواستار مقابله جدی با ایران شده است. بنا بر این 
گزارش، برخی منابع عالیرتبه سعودی در گفت وگو 
با وبگاه سعودی لیکس تاکید کردند که محمد بن 
سلمان، ولیعهد عربستان در پیامی ضمن تبریک 
روی کار آمــدن نفتالی بنت، تاکید کــرده که به 
تفاهمات خود با این رژیم که در زمان نخست وزیری 

نتانیاهو انجام شده، کاملا پایبند است. 
    

عباس عبدی:
آقایان اصولگرا طالبان قدرت بگیرند 

شیعه کشی هم خواهند کرد
عباس عبدی طی یادداشتی با اشاره به استقبال 
اصولگرایان از پیروزی طالبان در افغانستان، نوشت: 
توجیهاتی از جمله اینکه این طالبان آن طالبان قبلی 
نیست، بسیار ساده لوحانه است. اتفاقا اگر این بار تفوق 
پیدا کنند، خشونت بیشــتری علیه دیگران به کار 
خواهند برُد. ]...[ چنین حکومتی دشمن اول خود را 
حکومت ایران تعریف خواهد کرد و از آنجا که شیعیان 
را کافر می دانند، به سادگی ظلم و ستم و قتل عام آنان 
را آغاز خواهند کرد. وی تاکید کرد: پذیرفتن طالبان 
به عنوان یک امر واقع مساله ای متفاوت از فرش قرمز 

پهن کردن برای پیروزی آنان است. 
    

استقبال کابل از پیشنهاد تهران برای 
برگزاری نشست سه جانبه با پاکستان

وزارت امور خارجه افغانســتان طی بیانیه ای 
درباره دیدار محمد حنیف اتمر، وزیر امور خارجه این 
کشور با محمدابراهیم طاهریان، نماینده ویژه وزارت 
خارجه ایران از پیشنهاد ایران برای برگزاری نشست 
سه جانبه وزرای خارجه افغانستان، ایران و پاکستان 
خبر داد و نوشت: آقای اتمر ضمن صحبت در مورد 
ضرورت تقویت اجماع منطقه ای برای موفقیت روند 
صلح، طرح نشست سه جانبه را در اصول مورد تایید 
قرار داده و برگزاری این نشست را برای تقویت اجماع 
منطقه ای در خصوص موفقیــت روند صلح مفید 

توصیف کرد.
    

علی مطهری به حدادعادل: 
از ایجاد حاکمیت دوگانه بپرهیزید

علی مطهــری در واکنش بــه اظهارات اخیر 
حدادعادل درباره رئیســی و دولت آینده وی در 
صفحه توئیتری خود نوشت: »آقای حدادعادل 
می گوید»دولتی روی کار آمده که سخن رهبری 
را می فهمد، می پذیرد و اجرا می کند. من دراین 
چهار دولت ۸ ساله چنین حســی نداشتم.« به 
ایشان می گویم اگر می خواهید در ۸ سال آینده 
چنین حسی داشته باشید باید به عنوان یکی از 
اعضای محفل پنهان برنامه ریز، ســخن دولت را 
بفهمید و به او کمک کنیــد و از ایجاد حاکمیت 

دوگانه بپرهیزید.«

طالبان همه افغانستان 
نیست و نخواهد بود. بخشی 

از افغانستان و بخشی از 
راه حل آتی افغانستان است 
و آنچه که برای ما مهم است 

تشکیل دولتی فراگیر با 
حضور تمامی گروه های 
افغانستانی و رسیدن به 
راه حلی مسالمت آمیز و 
پایدار در این کشور است

همچنان هیچ تصمیم 
سلبی و ایجابی در خصوص 

دوربین ها و توافق قبلی با 
آژانس بین المللی انرژی 

اتمی گرفته نشده؛ در واقع 
در مورد نگه  داشتن و یا 

پاک کردن فیلم ها توسط 
دوربین ها تصمیمی اتخاذ 

 نشده و همچنان 
 در وضعیت قبلی

 به سر می بریم

عضو هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: پس از 
برگزاری مراسم تنفیذ حکم رئیس جمهور منتخب از جانب 
مقام معظم رهبری، مطابق اصل ۱۲۱ قانون اساسی، مراسم 
تحلیف آیت الله رئیسی روز پنجشنبه ۱۴ مرداد در سالگرد 
صدور فرمان مشروطیت در محل مجلس شورای اسلامی 

برگزار خواهد شد.
سید نظام الدین موسوی در گفت وگو با خانه ملت توضیح 
داد: در مراسم تحلیف رئیس جمهور منتخب، علاوه بر رئیس 
و نمایندگان مجلس شورای اسلامی، رئیس قوه قضائیه و 
اعضای شورای نگهبان که طبق قانون اساسی باید در جلسه 
حضور داشــته باشــند، از برخی مقامات   و شخصیت های 

داخلی   و خارجی نیز دعوت به عمل آمده است.
وی با اشاره به جزئیات مراســم تحلیف رئیس جمهور 
منتخب، اظهار کرد: با توجه به اهمیت بین المللی مراســم 
تحلیف رئیس جمهور منتخــب، از جانب رئیس مجلس 

شورای اسلامی ســتادی با ۱۱ کمیته 
مســئولیت تمهید مقدمات، دعوت و 
استقبال از مدعوین خارجی و داخلی، 
اطلاع رســانی، امنیت  و حراست، امور 
بهداشتی و... مراسم تحلیف را عهده دار 

شده است.

به گفته موســوی، رئیس مجلس در حکمی مهندس 
علی قلی ها را به عنوان رئیس این ستاد منصوب کرده است.

این نماینده مردم در مجلس تاکید کــرد: در برگزاری 
مراسم تحلیف، پروتکل های بهداشتی متناسب با وضعیت 
اپیدمی کرونا در نظر گرفته شده و ستاد کرونا مجلس در این 

باره تمهیدات لازم را اندیشیده است.
موسوی به زمان مراســم تنفیذ حکم رییس جمهوری 
منتخب اشــاره ای نکرد اما در دوره های گذشته معمولا، 
مراســم تنفیذ حکم روســای جمهوری توسط حضرت 
آیت الله خامنــه ای، رهبر معظم انقلاب اســلامی روز ۱۲ 
مردادماه در حسینیه امام خمینی)ره( با حضور مسئولان 
نظام و شخصیت های لشکری و کشوری و سفرای کشورهای 
خارجی برگزار شده و در جریان آن، مطابق اصل ۱۱۰ قانون 
اساســی، رهبر معظم انقلاب با تنفیــذ رأی ملت، رییس 
جمهوری منتخب را به طور رسمی به این مسئولیت منصوب 

کرده اند. 
امسال نیز انتظار می رود این مراسم 
روز سه شنبه، ۱۲ مرداد و دو روز پیش 
از مراســم تحلیف و ســوگند رییس 
جمهوری در مجلس شــورای اسلامی 

برگزار شود.

عضو کمیســیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی 
گفت: هنوز ۵۱۷ مورد از تحریم های ایران باقی مانده است 
و ادعای رئیس جمهور مبنی بر اینکه کار رفع تحریم ها را به 

اتمام رسانده، بی اساس است.
حجت الاســلام مجتبی ذوالنوری در گفتگو با مهر، با 
اشاره به اظهارات رئیس جمهور مبنی بر اینکه اگر به عراقچی 
اختیار دهیم، همین امروز می رود و توافق را نهایی می کند، 
گفت: منظــور رئیس جمهور از اینکه اختیــار لازم باید به 
عراقچی داده شود، این اســت که این ۵۱۷ مورد تحریم را 
آمریکایی ها کاملًا نهادینه و تثبیت کنند، اختیار مکانیسم 
ماشه هم به آنان داده شود و در مقابل این اختیارات، آنان به 
برجام بازگردند. ذوالنوری تأکید کرد: بر اســاس تعهداتی 
که ایران در برجام داده است، ما باید غنی سازی را متوقف، 
ماشین ها را جمع آوری و اورانیوم غنی شده را تحویل دهیم. 
در چنین شــرایطی، اگر ما فعالیت های هسته ای خود را 

تعطیل و بــه تعهداتمــان در برجام به 
صورت کامــل بازگردیــم و در مقابل 
آمریکایی ها قدرت استفاده از مکانیسم 
ماشه را پیدا کنند، چگونه می خواهیم 

رفع تحریم ها را راستی آزمایی کنیم؟
نماینده مردم قم ادامه داد: علاوه بر 

این، اگر ما بخواهیم نفت خود را به فروش برســانیم، نباید 
مانعی در این زمینه داشته باشیم. از سوی دیگر هم باید پول 
حاصل از فروش نفت را خودمان بتوانیم مدیریت و جابجا 
کنیم. در حال حاضر ما نفت ملت را فروختیم اما برای مثال، 
حدود ۷.۵ میلیارد دلار از پــول حاصل از فروش نفت ما در 
کره جنوبی شده است و این چه خاصیتی برای مردم ما و حل 

مشکلاتشان دارد؟ ما باید بتوانیم پول خود را جابجا کنیم.
وی با تأکید بر اینکه راستی آزمایی فرآیندی زمانبر است 
و این گونه نیست که دو روزه انجام شود، گفت: آمریکایی ها 
حداکثر زمانی را که برای راستی آزمایی رفع تحریم ها در نظر 

گرفته اند، ۴۸ ساعت است.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: اگر از هر تاجر و فردی که فعالیت 
اقتصادی انجام می دهد، بپرســید آنان می گویند که در ۴۸ 
ساعت راستی آزمایی رفع تحریم ها شــدنی نیست. بر این 
اساس صحبت های رئیس جمهور مبنی 
بر اینکه بروکراسی های پارلمانی باعث 
عدم رفع تحریم ها شده، کاملًا بی پایه و 
اساس و برای فریب افکار عمومی است. از 
سوی دیگر، وی می خواهد مشکلات را به 

گردن مجلس شورای اسلامی بیندازد.

موسوی خبر داد؛

مراسم تحلیف رئیسی 14 مرداد انجام می شود
ذوالنوری:

به رغم ادعای روحانی، 517 مورد از تحریم های ایران باقی است


